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mindre goda vägar af Kong].. Maj:t för år 1878 äskade 
200,000 kronor måtte af Riksdagen höjas till 800,000 
kronor.

Stockholm den 27 Januari 1877.

Johannes Andersson,
från Jönköpings län.

J. M. Svensson,
från Östergötland.

J. Sandstedt,
från Kronobergs län.

Häruti instämma:

J. Erickzon.

L. J. Larsson,
från Jönköpings län.

Johan Er. Carlsson,
från Kalmar län.

J. G. Granlund.

S. Johnson. 

Magnus Andersson,
från Jönköpings län.

J. V. Biesert.

Jöns Pehrsson. Carl Mejenqvist.

X:o 105.

Af Herr C. E. Hjelm: Om upphörande af tullen å fotogen.

Vår nu gällande tulltaxa har i allmänhet den karakteren, att finans
tull sällan är lagd på sådana förbrukningsartiklar, som kunna räknas till 
de för alla folkklasser nödvändiga.

Ett undantag härifrån är dock gjordt i afseende på det vigtiga lys- 
ämne, som kallas fotogen. Orsaken härtill kan icke gerna sökas i någon
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annan omständighet, än att fotogénen i början ansågs blott såsom ett hjelp
medel, hvilket endast i ringa mån och hufvudsakligen af de bemedlade 
användes. Numera har dess begagnande likväl nedträngt äfven till de 
obemedlade klasserna, och på många ställen har fotogénen undanträngt 
de flesta öfriga lysämnen samt torde i en framtid i ännu högre grad 
komma att göra det.

I hvilken mån förbrukningen af fotogen på senare tider ökats, fram
går bäst genom Kommerskollegii berättelser angående utrikes handel och 
sjöfart. Man finner deraf, att införseln på följande sätt vuxit:

år 1865 till 1,151,860 skålpund
» 1866 » 2,048,969 »
» 1867 » 8,102,149 »
» 1868 » 7,056,353 »
» 1869 » 6,972,140 * »
» 1870 » 8,469,520 »
» 1871 » 11,333,007 »
» 1872 » 13,057,510 »
)> 1873 » 16,121,775 »
» 1874 » 18,520,800 »
» 1875 » 19,431,480 »

Tullinkomsten uppgick 1874, efter en tull af 2 öre per skålpund, 
till 370,416 kronor och 1875 till 388,630 kronor.

Nämnda tull kan visserligen icke i och för sig kallas hög. Men då 
den fördyrar en för alla behöflig nödvändighetsvara, som är underkastad 
stora prisvexlingar och dessutom genom mindre ändamålsenliga föreskrif
ter i afseende på förvaringen och forslingen hålles i högt pris, torde dess 
afskaffande så mycket hellre kunna påyrkas, som öfriga tullinkomster 
under en följd af år varit i ständigt och betydligt stigande samt statens 
inkomster således genom fotogéntullens borttagande icke kunna sägas blifva 
underkastade någon väsentlig minskning. Jag får derföre föreslå,

att den tull, som för närvarande är pålagd foto- 
gén, måtte från och med den 1 Juli 1877 upphöra.

Stockholm den 27 Januari 1877.
I

C. E. Hjelm.


